
Чорнобиль і Славутич. М іж  цими двома географіч
ними точками на карті —  відстань у сім десятків кі
лометрів. Проте  незримий зв 'я зок  —  напрочуд тіс
ний і міцний: він сф окосував у собі минуле, сього
дення і майбутнє, з усіма своїми великими і малими 
проблемами, подіями і спогадами, радощами і при
крощ ами.

М ине  небагато часу і ми перегорнемо останній 
аркуш  календаря. Який він був, рік 1993-й! Що день 
прийдешній нам готує! Сам е про це йдеться у роз
мові кореспондента «ВЧ» з головою  виконкому Ради 
народних депутатів міста Славутича Володимиром

МІСТО Ж ИВЕ, МІСТО БУДЕ ЖИТИ!

— Володимире Петро
вичу, зовсім недавно де- 
путати Верховної Ради 
України, знявши морато
рій з вітчизняної атом
ної енергетики, однознач
но відповіли на питан
ня: працюватиме чи ні 
Чорнобильська та інші 
АЕС. Таким чином з’я
вилися певні гарантії, а 
відтак і перспективи у 
молодого міста енерге
тиків. Як сприйняли цю 
звістку славутчани?

— Зазначу, що після 
відомого рішення нашого 
парламенту, сталися ве
ликі зміни на краще, пе
редусім, у поведінці, на
строї людей. Ще місяць 
тому майже скрізь — 
вдома, на роботі, на ву
лиці, у транспорті — то
чилися розмови, які зво
дилися до одного: «А що 
нас чекає попереду»? І 
це зрозуміло, адже кож
на людина хоче сплану
вати власне життя, забе
зпечити усім необхідним 
свою сім’ю, вивести, як 
мовиться, у світ діточок. 
Чого там говорити, кому 
охота працювати на «ме
ртвому» об’єкті? І тому 
невипадково у багатьох 
з ’являлася думка: чи не 
гайнути світ за очі у по
шуках кращої долі?

Зараз же цю невизна
ченість і напругу знято 
і можна сміливо сказати, 
що ми вступили у новий 
етап свого життя — бут
тя. Проте не слід це 
сприймати так, наче нам 
кинули кістку і ми за
спокоїлися. Славутчани 
не трутні і не жебраки: 
кожен з нас, незалежно 
від віку і фаху, — в ду
ші енергетик, бо все, що 
він робить сьогодні і ла
ден зробити завтра, 
спрямовано на забезпе
чення нормальних умов 
життя і . праці тих, хто 
експлуатує Чорнобильсь
ку атомну. Тобто всі до
бре усвідомлюють вели
ку відповідальність за 
доручену справу перед 
народом, перед всією ук
раїнською державою. Бо 
більше не маємо права 
на помилку і тому рату- 
ємо за безпечну роботу 
станції.

— Приємно почути та
ку реакцію. Але тоді ви 
никає інше запитання:

де працюватимуть люди, 
адже місто росте, розви
вається?

— Так, проблема зай
нятості населення дуже 
актуальна і не вирішує
ться за день-два. Славу
тич, як і кожне місто, 
нагадує великий живий 
організм, зі своїми особ, 
ливостями, складностями 
тощо, але він неодмінно 
повинен мати (хочеться 
це комусь чи ні) своє 
обличчя, своє майбутнє. 
А майбутнє — це підро
стаюче покоління, це на
ші діти. Тобто, не маємо 
права допустити, аби во
ни розпочинали активну 
трудову біографію з 30- 
км, зони, з роботи на ато
мній станції, це непри
родно й антигуманно.

Отже, вже сьогодні ке
рівники повинні дбати 
про забезпечення їх ро
бочими місцями безпосе
редньо в Славутичі або 
його передмісті. Слід за
значити, що вже чимало 
робиться у цьому плані. 
Зокрема, нами, при ак
тивній допомозі Ради 
продуктивних сил Мініс
терства праці та кількох 
відомств України прак
тично підготовлено про
граму зайнятості насе
лення.

Серед її основних на
прямків — визначення 
(разом з держадміністра
цією Чернігівщини) і 
спорудження необхідних 
першочергових об’єктів 
для області. Причому 
плануємо водночас тісне

співробітництво з під
приємствами і організа
ціями як державними, 
так і приватними.

Приміром, вже сьогод
ні підшукуємо місце для 
майданчика під електро
станцію, пов’язуючи як 
її спорудження, так і ек
сплуатацію з трудовими 
ресурсами Славутича. 
Крім того, є дуже пер
спективні розробки і за

думи щодо появи сукон
ної фабрики з спеціалі
зацією пошиття робочого 
одягу, військової форми, 
чоловічих сорочок тощо. 
Майже готовий проект 
заводу «Монокристал», 
де вироблятимуть плати 
для електронної промис
ловості. Певні надії по
кладаємо на подальший 
розвиток підприємства, 
«Абрис», що спеціалізу

ватиметься на випуску 
радіометричних та лазе
рних приладів, йому, за 
нашими підрахунками, 
після введення всіх по
тужностей, знадобиться 
близько 250 спеціаліс
тів високої кваліфікації.

— Ну добре, вважа
тимемо, що цю пробле
му вирішено — всі пра
цюють і співають. Але 
ж десь потрібно і голо
ву прихилити, відпочити 
після трудового дня. Як 
з цим питанням? У міс
ті я побачив нові бага
топоверхові будинки, що, 
даруйте, ніби опеньки 
повиростали...

— Влучне порівнян
ня: наче гриби. І все це 
за останній рік, який ви
дався дуже «врожай
ним» у плані будівництва 
саме житла. Незважаючи 
на те, що фінансування 
й досі ще не вирішено, 
а держава заборгувала 
нам зі свого бюджету 
мільярди, завдяки різно
манітним кредитним та 
іншим ресурсам, спромо
глися набагато перевер
шити власні плани.

Зокрема, нарешті до
вели до ладу медико-са- 
нітарну частину головно
го корпусу, що мав роз
чинити двері перед від
відувачами ще в 1989 
році. Ця лікарня, розра
хована на 300 ліжок, об
слуговуватиме не лише 
чорнобильців і мешкан
ців міста, а й жителів 
прилеглих районів.

Після вимушеної пе
рерви у проведенні ро
біт в цьому напрямі, 
прогрес особливо поміт
ний: незабаром здамо
«під ключ» останній бу
динок (його так і не до
будували посланці із 
Росії) у найстарішому в

місті Бєлгородському 
кварталі. У центрі бук
вально на очах росте 
Будинок торгівлі, а в но
вому мікрорайоні на 
днях відсвяткують ново
сілля одразу в двох по
мешканнях.

Нинішнього року та
кож вдалося спорудити 
три 160-квартирні буди
нки, а на початку ново
го — з ’явиться ще один. 
Це дозволить, врешті- 
решт взагалі відмовити
ся від гуртожитків у 
центральних кварталах 
міста. В перспективі, пі
сля забезпечення новими 
квартирами жителів Сла
вутича, ми надамо жит
ло мешканцям селища 
Лісного. Крім того, про
довжуємо вести будівни
цтво двох шкіл і двох 
дитячих комбінатів. Ос
танні очікуються батью 
ми з особливим нете| 
цінним, бо у місті на че
рзі до. них понад 700 
малюків.

— Що ж, давайте ра 
зом з вами порадіємо 
цим успіхам у розбудові 
міста. А тепер, дозволь
те, суто особисте запи
тання. Незабаром розпо
чнуться вибори до Вер
ховної Ради України. Чи 
стартуватимете ви у цьо
му марафоні?

— Непросте запитан
ня. З одного боку — на
че б то і повинен це 
зробити: є певна програ
ма дій, велике бажання 
стати у пригоді людям, 
а з іншого — зазнавши 
фіаско на попередніх ви
борах, ой як не хочеться 
вдруге, як мовиться, спі
ймати облизня. Річ у 
тім, що доведеться ба- 
латуватися по Іванківсь- 
кому виборчому округу, 
а там, звичайно, воліти
муть висунути свого зе
мляка, який би тільки і 
займався вирішенням 
проблем місцевого мас
штабу. Навіщо їм чу
жак? Відтак, відверто ка
жучи, поки-що нічого 
для себе остаточно не 
вирішив.

— І останнє запитан
ня, Володимире Петро
вичу, дозвольте поціка
витися, з яким настроєм 
голова міськвиконкому 
вступає у рік прийдеш
ній?

— 3 оптимістичним. 
Таким уже вродився і 
мене вже не зміниш.

Тож хочу побажати 
своїм землякам взаємо
розуміння і віри, щоб 
разом пережити кризу в 
усіх сферах нашого ни
нішнього життя. Особли
во, духовну!

Валерій КУЗЄНКОВ
На фотографіях В. САВ- 

РАНА й О. САЛМИГІНА: 
кабінет мера —  робоче 
приміщення; у новому мі
крорайоні; місто будуєть
ся (знімок 1988 р.).


